

[Texte]

programs, such as the Northern Roads Program and the Parks Canada Capital Program.

The Chairman: Gentlemen, I wonder if we could interrupt the regular proceedings for a second and revert to a special agenda item, which has been made necessary by an error that occurred in the proceedings of the House last Wednesday. Last Tuesday we elected Mr. Milne as Vice-Chairman of this Committee and on Wednesday, as a result of an error in the Whip's office, his name was removed from the Committee with the result that we now have to re-elect him as Vice-Chairman. He has been placed back as a member of the Committee and I would, therefore, request a nomination from Mr. Smith seconded by Mr. Anderson.

Mr. Smith (Saint-Jean): I so move.

Motion agreed to.

The Chairman: Thank you very much, gentlemen. I thank those of you who have come in from other committees.

• 1605

Dr. Holmes, you have had about 20 minutes.

Mr. Holmes: I will go on the second round, if I may.

The Chairman: Mr. Pearsall.

Mr. Pearsall: Mr. Chairman, pursuing the supplementary estimates, I have come on one or two matters I would like to inquire about of our witnesses. One is, and if I may just read it, it is under the explanatory notes, note 1:

To close the Indian Arts and Crafts Central Marketing Service Revolving Fund as of December 31 this year.

Perhaps, Mr. Chairman, somebody can tell me what that is about, and why, and what is proposed.

Mr. Kroeger: Mr. Chairman, I would like to ask Mr. Knox to address that question, please.

Mr. R. H. Knox (Director General, Program Support, Indian and Inuit Affairs Program, Department of Indian Affairs and Northern Development): Mr. Chairman, the Committee may recall this item appearing in discussion last year. This relates to the Canadian Indian Arts and Crafts Marketing Service, which has been acting as a wholesaling agent on behalf of Indian arts and crafts. That is to say, they purchase the crafts from the Indians and wholesale them to retailers across the country. As a result of a continuing review of the arts and craft activity, it has been determined that the process of providing a wholesaling service for Indian arts and crafts should be more directly in the hands of Indians, and the activity that has in the past been the responsibility of the Department should be phased out or terminated.

This has involved us in a review over the past two years. We are now at a stage where the assets of the revolving fund, represented in that \$2 million, will be sold or disposed of within the next three to five months and in fact the marketing service will be wound up at the end of this calendar year.

[Traduction]

Le président: Je me demande si on pourrait interrompre un instant nos délibérations régulières pour discuter d'une erreur qui s'est produite à la Chambre mercredi dernier. En effet, mardi dernier nous avons élu M. Milne vice-président du comité et mercredi, à la suite d'une erreur qui s'est produite au bureau du whip, son nom a été enlevé et par conséquent nous devons le réélire aujourd'hui. On l'a réintégré parmi les membres du Comité et je prie donc M. Smith de proposer sa candidature, avec l'appui de M. Anderson.

M. Smith (Saint-Jean): Je le propose.

La motion est adoptée.

Le président: Merci beaucoup, messieurs. Je remercie ceux d'entre vous qui ont quitté d'autres comités pour venir ici.

Monsieur Holmes, vous avez eu à peu près 20 minutes.

M. Holmes: Veuillez inscrire mon nom pour le second tour, alors.

Le président: Monsieur Pearsall.

M. Pearsall: Monsieur le président, j'aurais une ou deux questions à poser à nos témoins au sujet du budget supplémentaire. Si vous le permettez, je vais commencer par lire la note explicative n° 1:

Afin d'arrêter le fonds renouvelable du Service central de commercialisation des objets d'art et d'artisanat Indien, le 31 décembre 1978.

Quelqu'un pourrait peut-être m'expliquer ce que cela signifie, monsieur le président, car j'aimerais savoir ce qu'on propose ici et pourquoi.

M. Kroeger: Monsieur le président, je voudrais bien que M. Knox réponde à cette question, si vous voulez bien.

M. R. H. Knox (directeur général, Programme de soutien, Programme des Affaires indiennes et Inuit, ministère des Affaires indiennes et du Nord canadien): Monsieur le président, les membres du comité se souviennent probablement que ce poste était également à l'étude l'an dernier. Il porte sur le service central de commercialisation des objets d'art et d'artisanat Indien, qui agit comme grossiste en objet d'art et d'artisanat Indien. Cette organisation achète donc les objets d'artisanat des Indiens pour les revendre aux détaillants dans tout le pays. A la suite d'une étude constante du secteur des arts et de l'artisanat, nous avons constaté qu'il serait préférable de laisser les Indiens s'occuper plus directement de la vente en gros des objets d'art et d'artisanat Indien. Nous avons donc décidé d'enlever graduellement cette responsabilité au ministère.

Nous effectuons cette étude depuis deux ans. Maintenant, nous sommes prêts à vendre ou à liquider au cours des trois ou cinq prochains mois la somme de \$2 millions que contient le fonds renouvelable. En fait, le Service de commercialisation sera liquidé à la fin de la présente année civile.